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Protokól Nr 32/2021

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
w dniu 11 maja 2021r.

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym w związku z epidemią COVID-19.

W posiedzeniu udział wzięli:

Komisja w składzie:

1.

2.

3.

4.

5.

Artur Juhnke - Przewodniczący;
Lucyna Pająk - Zastępca Przewodnicz4cego;
Barbara Szlezer - Członek;
Leszek Kąkol - Członek;
Robert Sieg - Członek.

oraz zaproszeni goŚcie:

(

1.
2.
3.
4.

Przewodnicz4cy Rady Miejskiej - Franciszek Lesinski;
Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;
Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;
Dyrektor Biblioteki Publicznej Grażyna Kędzierska.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Artur Juhnke, który po powitaniu
zebranych zaproponował jego następujący porządek:

1.

2.

3.

4.

5.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Wypracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2020r. oraz udzielenia
absolutorium Burmistrzowi w w/w sprawie;
Opinia w sprawie raportu o stanie Gminy za 2020r.;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet za 2020r. na dzień 31 grudnia był budżetem
deficytowym. Deficyt wg planu wynosił lO.686.31 8,97zŁ Źródłem pokrycia tego deficytu była
pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska na budowę kanalizacji sanitarnej
w wysokości 4.484.552,84zł., planowany kredyt w wysokości 4mln.zł., który w rezultacie nie
został zaciągnięty, środki pieniężne z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości
l.594.731zł., oraz nadwyżka z lat ubiegłych w wysokości 607tys.zł. W związku z tym, że
rewitalizacja została przesunięta na 2021r. to faktyczny wynik finansowy za 2020r. zakończył
się deficytem w wysokości 3.557.320,82zł. Jest to różnica pomiędzy wykonaniem dochodów i
wydatków. Stan środków finansowych na rachunku bankowym wyniósł ponad 7mln.900tys.zł.
Na ten stan składają się środki z Funduszu Dróg Samorządowych, które wpłynęły w 2020r. na
zadania realizowane w 2021r., subwencja oświatowa, która wpłynęła w 2020r. na 2021r. oraz
wynik finansowy poprzedniego roku. Dochody zostały wykonane na poziomie prawie 96oA,
36% stanowiły dochody własne, 24% stanowiła subwencja, 37oA dotacje i środki zewnętrzne
oraz 3% dofinansowanie z Unii Europejskiej. Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych
na podstawie uchwał Rady Miej skiej to kwota w wysokości 1.644.317,99zł. Skutki udzielonych
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zwolnień na podstawie uchwał Rady Miejskiej dot. nowopowstałych nieruchomości to kwota
355.600zł. Wysokość umórzeń w 2020r. wynosiła 50.700zł. oraz rozłożeń na raty 21.681zł.
Decyzje o umorzeniach podyktowane były głównie sytuacją wynikającą z pandemii. Wydatki
bieżące zostały wykonane na poziomie ponad 95%, a wydatki majątkowe na poziomie ponad
63%. Wg planu 41 6.500zł. to dotacje dla samorządu województwa na budowę ciągu pieszo -
rowerowego w kierunku zakładu Pana L. i na opracowanie dokumentacji projektowej na
rozbudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej. 25tys.zł. przeznaczono na dotacje dla powiatu
na budowę chodników przy drogach powiatowych, 20tys.zł przeznaczono na dotację dla Jasła
po nawałnicy, wydano prawie 70tys.zł. na wkład własny na modernizacje drogi Wilkowo -
Wilkowo wybudowanie, na budowę ulic Sportowa -BoWiD ponad 2mln.316tys.zł.
(dofinansowanie 50%), na budowę drogi w Lutówku, przy dofinansowaniu, prawie 940tys.zł.,
na dokumentację na przebudowę ulicy Pokrzywnickiego 5tys.zł., na budowę ulic Bukowej,
Bergera, Matejki ponad 1mln.zł (50%dofinansowania), na budowę parkingu w Wałdowie
40tys.zł., na budowę drogi Niechorz - Sikorz 827.333zł. ze środków zewnętrznych
(kontynuowana w tym roku z własnych środków), na zakup materiału do utwardzenia dróg
gminnych prawie l 74tys.zł.. Jeśli chodzi o rewitalizacje, to zadanie to w aspekcie finansowym
zostało przesunięte na 2021r. , natomiast zostało rozpoczęte w roku ubiegłym stąd niższe
wykonanie inwestycji. Nie zostały również wykupione planowane nieruchomości pod drogi,
związane było to z wniesieniem odwołań osób, które miały otrzymać odszkodowanie. W
ramach projektu ,,Autostrada Kujaw i Pomorza" zakupiono sprzęt za 22tys.zł. (dofinansowanie
85%). Gmina udzieliła 20tys.zł. dotacji dla OSP Wałdowo na zakup samochodu strażackiego.
Zakończono remont budynku starej szkoły w Lutowie, koszt 830tys.zł. Wykonano również
dokumentację na budowę przedszkola, koszt 64.262zł. W ramach projektu ,,Nasze przedszkola
III? zakupiono plac zabaw. OPS adaptował pomieszczenie na biuro obsługi klienta, koszt
32.300zł. (ze środków unijnych). Największą inwestycją była budowa kanalizacji sanitarnej na
terenie miasta, koszt 4mln.608tys.zł. (pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska). l04.500zł. kosztowało wykonanie dokumentacji oraz oświetlenia ulicznego na
ulicy Radosnej i Konopnickiej. 53.849zł. wydano na zakup elementów siłowni plenerowej w
Lutówku oraz elementów na plac zabaw w Sępólnie Krajeńskim (z budżetu sołeckiego i
samorządu osiedla). 68.800zł. wydano na zakup nagłośnienia stadionu i kosiarki w ramach
przygotowań do igrzysk olimpijskich sportowców wiejskich. W strukturze wydatków 14%
stanowiły wydatki majątkowe, a 86% wydatki bieżące. W wydatkach bieżących najwięcej
wydano na pomoc społeczną i ochronę zdrowia (prawie 36mln.), na oświatę i wychowanie
(ponad 20mln.zł.), na gospodarkę komunalną (ponad 14mln.zł.), na kulturę i ochronę
dziedzictwa narodowego (ponad 2mln. 600tys.zł.) i prawie 3 ,5mln.zl na kulturę fizyczną i sport.
Zwróciła uwagę, że nie zbilansował się system gospodarowania odpadami komunalnymi
dochody wyniosły 3mln. 1 0tys.zł., a wydatki prawie 3 ,5mln.zł. Gmina rozpoczęła rok z długiem
w wysokości 5.776.709Zł. , na koniec roku wynosił on 9.055.709,79Zł. (w trakcie roku
zaciągnięto pożyczkę z WFOŚ na budowę kanalizacji sanitarnej na terenie miasta). Majątek
gminy na koniec grudnia wynosił 167.204.584,56zł. i był o ponad lOmln.zl. wyższy niż na
początku roku. Podkreśliła, że sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie przez
Regionalną Izbę Obrachunkową.

/
{

(

Pan Juhnke zapytał o tegoroczny budżet, czy istnieje jakieś zagrożenie jego wykonania.
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie jest w stanie na lOO% przewidzieć, jak rozwinie się
sytuacja, w ubiegłym roku pierwszy raz od 10 lat nie udało się wykonać udziałów w PIT. W
tym roku udziały są jeszcze niższe, więc istnieje możliwość niewykonania budżetu w tym
zakresie. Niewiadomą jest również funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami
komunalnymi, do którego w ubiegłym roku dołożono 500tys.zł. Paradoksem w tym temacie
jest fakt, że składowanie odpadów segregowanych jest droższe niż odpadów zmieszanych,
skoro intencja ustawodawcy miało być zac%canie do segregowania. Problemem są rosnące
ceny składowania na R?POKach, a także zgodnie z ustawą systemu z ryczałtowego na
ilościowy, co prowadzi do niestabilności w gospodarowaniu odpadami komunalnymi. Znakiem
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zapytania pozostaje również sytuacja w oświacie, być może niezbędna będzie dopłata, sprawa
wyjaśni się pod koniec roku budżetowego.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie wykonanie budżetu gminy za 2020r.

Komisja tym samym postanowiła, że wystąpi w tej sprawie z wnioskiem do Przewodnicz4cego
Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego z wykonania
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2020r. Komisja Rewizyjna do wniosku załączyła
wypracowaną opinię w w/w sprawie, która stanowi za%cznik do niniejszego protokołu.

Ad.3. Sekretarz Gminy przypomniał, ze radni otrzymali raport drogą elektroniczną. Raport
został przygotowany wzorem ubiegłych lat, zawiera dane ogólne o gminie, finansowe, dot.
mienia komunalnego, prowadzonych polityk, programów i strategii, realizacji uchwał Rady
Miejskiej, sprawy oświaty, polityki społecznej, kultury, sportu, aktywności obywatelskiej,
prowadzonych inwestycji. Podkreślił, że ubiegły rok był rokiem szczególnym, w związku z
zaistnia% pandemią. Niemniej jednak gmina funkcjonowała prawidłowo planowane inwestycje
zostały zrealizowane. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Burmistrz przedstawia raport
Radzie Miejskiej w terminie do dnia 31 maja, raport obejmuje działalność Burmistrza w roku
ubiegłym.

{

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie raport o stanie gminy za 2020r.

Ad.4. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swo3ego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu kwietniu br.

Ad.5. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Dyrektor Biblioteki Publicznej udzieliła odpowiedzi na wnioski Komisji z poprzedniego
posiedzenia, poinformowała, że:

1) Biblioteka obecnie nie posiada środków na wykonanie zalecenia Państwowej
Powiatowej Straży Pożarnej w sprawie montażu okna z funkcją oddymiania.
Zaproponowała, aby ten wydatek ująć w projekcie budżetu Gminy na następny rok;

2) Gmina nie wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie budowy windy w Bibliotece, bo
prawdopodobnie w budżecie Gminy były inne priorytety, dlatego też wniosek w tej
sprawie, złożony przez radną Barbarę Szlezer nie został uwzględniony w jego projekcie.
Przypomniała, że wcześniej Biblioteka występowała do Ministerstwa Kultury o
dofinansowanie, ale nie uzyskano dofinansowania. Obecnie Biblioteka, zgodnie z
ustaleniami poczynionymi z Burmistrzem i Skarbnikiem Gminy zapadła decyzja, aby o
środki ubiegała się sama Biblioteka w fomiie pożyczki z rządowego projektu
dostępności. Obiecano, że jeśli Biblioteka pozyska tą pożyczkę to Gmina będzie ją
spłacać;.

3) Po zakończeniu prac archeologicznych prowadzonych podczas rewitalizacji wykopane
artefakty zostaną przekazane do Uniwersytetu Warszawskiego, zostaną tam poddane
konserwacji, nie można obecnie zrobić ich ekspozycji. Dodała, że chciałaby, aby
powstała w Bibliotece regionalna izba pamięci. Jeśli uda się wypożyczyc artefakty z
muzeum, to dołoży wszelkich starań, aby zaprezentować mieszkańcom taką wystawę.

Pan Juhnke zapytał, czy pozyskanie środków na windę jest realne. Dyrektor Biblioteki
odpowiedziała, że trudno jest jej odpowiedzieć. Nie wiadomo, czy Biblioteka pomimo

3



osobowości prawnej będzie się mogła ubiegać o dofinansowanie, tym bardziej, że nawet
budynek jest własnością Gminy. Myśli jednak, że jeśli Biblioteka nie będzie mogła zaciągn.y"
pożyczki, to z wnioskiem o pożyczkę wystąpi Gmina. Pan Kąkol zapytał, jaki jest koszt
zamontowania okna. Dyrektor Biblioteki odpowiedziała, że koszt zgodnie z przeprowadzoną
ekspertyzą wynosi 50tys.zł. Nadmieniła, że do wykonania pozostały trzy bardziej kosztowne
zalecenia straży.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.

- Sekretarz Gminy poinformował, że Burmistrz rozważał zasadność przyznania w tym roku
Nagrody Świętego Wawrzyńca w związku z panująca pandemią, która w znacznym stopniu
ogranicza aktywność mieszkańców. Ostatecznie podjął jednak decyzję o przeprowadzeniu
naboru wniosków do tej nagrody. Za naborem wniosków opowiedziała się również Komisja
Budżetu i Handlu Rady Miejskiej. Przypomniał, że wniosek może zgłosić co najmniej 8
radnych, wnioskować także mogą mieszkańcy i statutowy organ wykonawczy stowarzyszeń,
termin składania wniosków upływa w dniu 2 czerwca;

- Pan Juhnke poinformował, że w związku z panującą pandemią zaproponował przełożenie
planowanej kontroli w MLKS ,Krajna" na miesiąc czerwiec, byłaby ona po%czona z kontrolą
Centrum Sportu i Rekreacji. Ponadto zwrócił się aby, członkowie Komisji do następnego
wypracowali propozycje w zakresie wyboru placówek oświatowych, które Komisja
skontrolowałaby w miesiącu sierpniu;

k

- Pan Juhnke poinformował, że wpłynęła pisemna odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie
remontu mieszkania komunalnego przy ulicy Ratuszowej l a/ 1. Nadmienił, że remont powinien
się rozpocząć od miesiąca lipca.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie.

Komisja Rewizyjna w składzie:

1. Artur Juhnke - Przewodnicz4cy

2. Lucyna Pająk - Z -ca Przewodniczącego
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3. ZdzisławGrzeca-Członek

4. Leszek Kąkol - Członek

5. Robert Sieg - Członek

6. Barbara Szlezer - Członek
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protokołował:
Tomasz Dix
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